
 
Protokół Nr 30/09 

z posiedzenia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
z dnia 23 czerwca  2009 roku 

 
 

                                                               Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000 

                                                                                              Posiedzenie zakończyło się o godz. 1150 

Obecni:  
 

1.  Kazimierz SzarŜanowicz – Wójt Gminy Stargard Szczec. 
2.  Jerzy Makowski – Zastępca Wójta Gminy Stargard Szczec. 
4. ElŜbieta Kucaj – przewodniczący Komisji 
5. Renata Kornet – członek 
6. Bogdan Grabski – członek 
7. Kochaniec Adam - członek 
8. Roman Klim  – członek 
9. Ksawery Nyks – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
 

Posiedzenie Komisji o godz. 1000 otworzyła Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj, która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu. 
Na podstawie listy obecności  Przewodnicząca Komisji stwierdził quorum oświadczając, Ŝe w 
posiedzeniu Komisji uczestniczy pełny jej skład, przy którym Komisja moŜe obradować i 
podejmować prawomocne stanowiska i opinie. 
O terminie posiedzenia Komisji członkowie Komisji zostali powiadomieni pisemnie 
otrzymując materiały. 
 
Przewodnicząca Komisji odczytała porządek posiedzenia , w brzmieniu jak niŜej: 
 

1.  Zatwierdzenie porządku obrad, 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 26.06.2009 

roku 
4. Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy (wyjazd w teren). Opinia 

Komisji. 
5. Sprawy róŜne 
6. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 
Ad. 1  
Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2  
Protokół Nr 29/09 z dnia 26.05.2009 roku Komisja przyjęła jednogłośnie bez odczytywania. 
 
Ad. 3 
Przewodnicząca Komisji Pani ElŜbieta Kucaj odczytała następujące projekty uchwał 
przygotowane pod obrady sesji Rady Gminy, która odbędzie się w dniu 26.06.2009 roku, w 
następującym porządku: 
                                                            



- projekt uchwały Nr XXIX/218/09 w sprawie wyraŜenia zgody do zawarcia umowy 
dzierŜawy na okres dłuŜszy niŜ 3 lata i wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargu na dzierŜawę.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/219/09 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
cmentarzy komunalnych i urządzeń cmentarnych.  Po zapoznaniu się z treścią uchwały, 
Komisja wypracowała następujące stanowisko; w przedstawionej uchwale proponuje się 
dokonać zmiany w §1.1. pkt 1 lit. a) otrzyma brzmienie: „ pojedynczego osoby dorosłej i 
pogłębionego fo pochowania dwóch trumien ułoŜonych piętrowo – 132,00 zł”, dokonać 
zmiany w §1.1. pkt 2 lit. a) otrzyma brzmienie; „ pojedynczego i pogłębionego do 
pochowania dwóch trumien ułoŜonych piętrowo – 524,00 zł”. 
Po dokonaniu zaproponowanych poprawek, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie 
jednogłośnie. 
-projekt uchwały Nr XXIX/220/09 w sprawie ustalenia regulaminu porządkowego cmentarzy 
komunalnych zlokalizowanych na terenie gminy Stargard Szczeciński. 
Po zapoznaniu się z treścią uchwały Komisja wypracowała następujące stanowisko; w 
przedstawionej uchwale proponuje się dokonać zmiany:  
§1. pkt 3 „ Zarządzaniem cmentarzami komunalnymi zajmie się właściwy Zakład 
Pogrzebowy na podstawie umowy zawartej z Gminą Stargard Szczeciński”,  
§1. pkt 4 „ Adres i kontakt z zarządcą cmentarzy , godziny urzędowania administracji i 
udzielanie wszelkich niezbędnych informacji, zostanie umieszczony w odrębnym ogłoszeniu 
umieszczonym w ogólnie dostępnym miejscu na kaŜdym z cmentarzy komunalnych”,   
§1. pkt 5 – zostaje skreślony, 
§2. pkt 13 otrzymuje brzmienie; „Likwidacja grobu winna być poprzedzona informacją 
umieszczoną na grobie, na co najmniej 6 miesięcy przed terminem jego likwidacji”, 
§8 pkt 2 „Roboty budowlane mogą być wykonane od poniedziałku do soboty w godzinach od 
700 do 2000.  
Po dokonaniu zaproponowanych poprawek, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie 
jednogłośnie. 
-projekt uchwały Nr XXIX/221/09 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obręb Strachocin działka nr 355 gmina Stargard 
Szczeciński.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
- projekt uchwały nr XXIX/222/09 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Stargard Szczeciński, w obrębie 
geodezyjnym Kiczarowo.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/223/09 w sprawie wyraŜenia zgody na przystąpienie Gminy 
Stargard Szczeciński do Stowarzyszenia Lokalnej Grupy Rybackiej.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/224/09 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/108/08 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 28 marca 2008 roku.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/225/09 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w 
obrębie geodezyjnym StrzyŜno.  
Komisja pozytywnie i jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/226/09 w sprawie odstąpienia  od obowiązku sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 



- projekt uchwały Nr XXIX/227/09 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont zabytku. 
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/228/09 w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/229/09 w sprawie poboru podatków w drodze inkasa. Komisja 
jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
- projekt uchwały Nr XXIX/230/09 w sprawie zmian budŜetu gminy na 2009 rok oraz zmiany 
limitów wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne. 
Wójt Gminy zapoznał radnych z przygotowanym projektem uchwały oraz ze zmianami 
wydatków, jednak ze względu na trwające przygotowania nowych zmian wydatków, 
ostateczna treść uchwały zostanie przedstawiona na Sesji. 
Radny Roman Klim zapytał czy uwzględniona jest inwestycja montaŜu 2-ch drzwi 
dodatkowych do remontowanego obiektu w Klępinie, zapytał równieŜ czy w pomieszczeniu 
bibliotekarki lub w korytarzu moŜna zrobić szatnię dla sportowców. 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, informując Ŝe na tym etapie inwestycji nie jest to raczej 
moŜliwe, gdyŜ naleŜałoby zmienić projekty w innym przypadku będą problemy z odbiorem 
budynku. MoŜna wykonać jedynie dodatkowe schody z pomieszczenia bibliotekarki do góry.  
Komisja jednogłośnie i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wójt Gminy przedstawił przygotowany projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXVII/212/09 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 30 kwietnia 2009 roku. 
Wójt Gminy zapoznał członków Komisji z pismem z dnia 16.06.2009 roku, które wpłynęło 
od Firmy Energy on West Sp z o.o. w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania gminy Stargard Szczeciński w zakresie lokalizacji elektrowni wiatrowych 
w rejonie miejscowości Małkocin i Grabowo. Wójt poinformował, Ŝe Firma ze względu na 
dobro społeczne,  wycofała się z terenu przy wsi, i przeniesie inwestycję dalej od zabudowań. 
Przedstawiony projekt Uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie. 
Ad. 4  
Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy (wyjazd w teren). Opinia Komisji. 
W dniu 23 czerwca 2009 roku Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty dokonała przeglądu 
wybranych miejscowości Gminy Stargard Szczeciński pod kątem utrzymania estetyki i 
czystości. Przeglądem objęto następujące miejscowości; Grzędzice, Sowno, Poczernin, 
Rogowo, Lubowo.  
Ad. 5 
Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj zapoznała zebranych członków Komisji z pismem 
Pana Artura Kasprzaka Przewodniczącego Społecznego Komitetu Protestacyjnego w 
Grabowie, w sprawie  budowy farm wiatrowych w miejscowości Grabowo. Jednak ze 
względu na nowe okoliczności Przewodnicząca Komisji poprosiła Wójta Gminy o zabranie 
głosu. W odpowiedzi Wójt Gminy poinformował, Ŝe w dniu 16.06.09 otrzymał pismo od 
Energy on West Sp. z o.o., oraz, Ŝe spotkał się z przedstawicielami tej Firmy, którzy 
poinformowali go iŜ nie chcą konfliktów społecznych w związku z lokalizacją farm 
wiatrowych, i dlatego proszą o zmianę ternu ich posadowienia. 
Radna Renata Kornet co dzieje się w sprawie remontu drogi przy Szkole Podstawowej w 
miejscowości Sowno oraz jak wygląda budowa przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Wójt gminy poinformował, Ŝe moŜna wybudować przydomowe oczyszczalnie ścieków  
wymagany jest jednak odpowiedni obszar pod rozbudowę. 
Radna Renata Kornet zgłosiła, Ŝe z terenu Poczernina naleŜałoby zabrać sukę ze 
szczeniakami, bo być moŜe,  Ŝe w obronie małych być groźna. Wójt Gminy zapewnił, iŜ 
podejmie w tej sprawie działania. 



Radna ElŜbieta Kucaj zapytała  w jakim terminie planowane jest  zakończenie remontu drogi 
Wierzchląd – Skalin, gdyŜ nie ma jej w planie remontów dróg na rok bieŜący, zła 
nawierzchnia i dziury w drodze obok biblioteki w Skalinie wymagają szybkiego remontu. W 
jakim terminie rozstanie uruchomiona dodatkowa linia autobusu nr 5. 
Wójt poinformował, Ŝe trudno mu się odnieść co terminu uruchomienia omawianej linii 
autobusowej, być moŜe wszystkie sprawy zostaną załatwione na planowanym na dzień 
29.06.2009 roku spotkaniu z przedstawicielami MZK, przedstawicielami Urzędu Miejskiego 
oraz sąsiednimi gminami, z którymi MZK ma podpisane porozumienie w sprawie 
przewozów. 
Radna ElŜbieta Kucaj poinformowała, Ŝe zginął znak drogowy „Zakaz wjazdu” w 
Wierzchlądzie (teren plaŜy) i naleŜałoby ustawić nowy . Odpowiedzi udzielił Wójt, 
informując,  iŜ w tym miejscu przewiduje ustawienie metalowego zamykanego szlabanu.  
Radna Renata Kornet, poinformowała Wójta, Ŝe jest zły odpływ wody na moście w 
Poczerninie oraz Ŝe pojemniki do segregacji odpadów są przepełnione. 
Wójt Gminy poinformował zebranych, Ŝe trwają kontrole wywozu nieczystości stałych i 
płynnych na terenie gminy Stargard Szczeciński, jednak zamierzeniem Komisji Mienia 
Komunalnego i BudŜetu, miała być przeprowadzona kontrola wywozu nieczystości płynnych 
w tych miejscowościach gdzie wybudowana jest kanalizacja sanitarno-deszczowa. 
Radny Roman Klim, stwierdził Ŝe taka kontrola jest potrzebna, w ostatnim czasie zawarto 
duŜo umów na wywóz nieczystości, zgodnie z przyjętym regulaminem o utrzymaniu 
porządku. Radny stwierdził, ze niektórzy mieszkańcy wpuszczają ścieki do Iny. 
Radna ElŜbieta Kucaj zapytała,  dlaczego mamy nie przestrzegać regulaminu o utrzymaniu 
porządku ustalonego przez Radę. 
Wójt Gminy poinformował zebranych, Ŝe w miejscowościach gdzie jest wybudowana 
kanalizacja nie moŜna budować oczyszczalni przydomowych. 
Radny Roman Klim zgłosił ciągłe niszczenie znaków drogowych przy moście, zaproponował 
równieŜ Ŝe jeŜeli następuje ciągła dewastacja, to moŜe odstąpić od ich ustawiania. Radny 
jednocześnie zaprosił Wójta Gminy do obejrzenia remontowanej świetlicy w Klępinie, 
stwierdzając jednocześnie Ŝe przy kaŜdym remoncie są nieporozumienia z urzędnikami.  
Odpowiadając, Wójt poinformował Radnego Ŝe pracownicy przestrzegają realizacji 
zaplanowanych prac remontowych zgodnie z projektem. 
Radny Bogusław Grabski zapytał jak daleko zaawansowane jest przygotowanie dokumentów 
w sprawie remontu świetlicy w Golinie, sprawa przystanku w Trzebiatowie, naprawa rynny w 
budynku po b. SP w Barzkowicach oraz wykonanie tzw. burzuwek w budynku czworaków i 
remont drogi Barzkowice – Czarnkowo.  W odpowiedzi Wójt poinformował,  Ŝe w ciągu paru 
dni zostanie ogłoszony przetarg   na remont świetlicy w Golinie. 
Radny Adam Kochaniec zapytał,  co dzieje się w sprawie projektu na zagospodarowanie 
terenu j. Miedwie (Koszewo-Wierzchlad). Wójt gminy poinformował, Ŝe został złoŜony 
protest do Urzędu Marszałkowskiego w Szczecinie i oczekujemy na rozpatrzenie. Radny 
Adam Kochaniec zapytał o remont świetlicy przy Szkole Podstawowej w Koszewie. 
Udzielając odpowiedzi Wójt poinformował, Ŝe projekt remontu jest wykonany, natomiast sam 
remont planowany jest w przyszłym roku. 
Radny Adam Kochaniec poinformował, Ŝe na drodze powiatowej pomiędzy Koszewem, a 
Koszewkiem jest duŜe załamanie, które naleŜałoby zabezpieczyć. 
Radny Roman Klim zapytał czy jest juŜ przygotowany plan rozmieszczenia dzieci na czas 
remontu Szkoły Podstawowej w Małkocinie. Odpowiadając Wójt Gminy zapewnił, Ŝe w 
połowie wakacji będzie opracowany szczegółowy plan rozmieszczenia dzieci w 
poszczególnych szkołach. 
 
 



Ad. 6    
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji ElŜbieta Kucaj podziękowała 
wszystkim za udział w posiedzeniu. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                     Przewodniczący Komisji: 
 
 
Jadwiga Michalska                                                                      ElŜbieta Kucaj 
Data sporządzenia                                                                       data odebrania 
23.06.2009 roku                                                                            ………………. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


